
R StockholmsV stad
Råd för funktionshinderfrågor
vid trafiknämnden och Stockholms
Stads Parkerings AB

2021-11-29

Tid Måndagen den 29 november 2021
kl. 13.30 - 16.30

Plats Gamla Biblioteket, Tekniska Nämndhuset
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Närvarande
Ledamöter:
Lena Huss (Funktionsrätt Stockholms stad/RSMH)
ordföranden
Gunilla Anegren (Funktionsrätt Stockholms stad/R)
vice ordföranden
Amir Amirriazi (OHR)
Örjan Jörlebo (Funktionsrätt Stockholms stad /RTP)
Gunnar Slätt (Funktionsrätt Stockholms stad /FHDBF)
Marie-Louise Wahlberg (SRF)
Lena Nisula Wester (SRF)

Tjänstemän:
Rådets sekreterare Erik Germundsjö samt föredraganden
Sara Bergendorff, Sonia Siropian och Emil Hagman

§1
Val av justerare

Beslut
Rådet utser vice ordföranden Gunilla Anegren att
tillsammans med ordföranden Lena Huss justera dagens
protokoll.

§2
Dagordningen fastställs
Dagordningen godkänns med tillägg under punkten övriga
frågor.
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§3
Föregående protokoll
Rådet godkänner protokoll 7/2021 från den 18 oktober
2021 och lägger det till handlingarna.

§4
Inkomna skrivelser och protokoll

a) Protokoll 5/2021 från stadsbyggnadsnämndens och
exploateringsnämndens gemensamma råd för
funktionshinderfrågor den
5 oktober 2021

b) Protokoll 5/2021 från kommunstyrelsens råd för
funktionshinderfrågor den
25 oktober 2021

Beslut
Rådet går igenom protokollen och lägger dem till
handlingarna.

§5
Inkomna remisser
En lista över inkomna remisser är utsänd. till rådet.

Beslut
Rådet tackar för informationen.

I listan finns en remiss av motion om sammanhållen
strategi för bad, båt, fiske och strandpromenader i
Stockholm stad. Rådet ber sekreteraren att kontrollera vad
remissen handlar om.

I listan finns även en remiss av motion om att
tillgängliggör stadens parkplaner. Rådet ber sekreteraren
att se över möjligheten om en föredragning av motionen
vid rådets sammanträde den 14 februari.
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§6
Ärenden tagna på delegation
Inga ärenden är tagna på delegation inför dagens
sammanträde.

§7
Trafiknämnden
Ingen dagordning inför trafiknämndens sammanträde den
1$december 2021 finns att redovisa för rådet.
b

§8
Stockholms Stads Parkerings AB
Handlingar till styrelsens sammanträde är dukade på
bordet vid rådets sammanträde.

Beslut
Rådet går igenom föredragningslistan till det aktuella
sammanträdet och lägger den till handlingarna.

§9
Framkomlighetsstrategin
Föredragande: Sara Bergendorff

Sara Bergendorff, trafikkontorets trafikstrateg kommer till
rådet för att berätta om den nya framkomlighetsstrategin.

Den nya framkomlighetsstrategin är en helhet för
Stockholm, för ytter- och innerstan. Den befintliga
strategin är tio år gammal och sedan den skrevs har det
hänt väldigt mycket. Ärendet tas till trafiknämnden i
december 2021 för att gå på remiss i staden och därefter
fastställas av kommunfullmäktige.
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Sara berättar hur den nya framkomlighetsstrategin tar
hänsyn till nuvarande trender och utmaningar.
Utmaningarna relevanta för strategin är konkurrens om
utrymme, klimatpåverkan, brist på fysisk aktivitet och
social interaktion.

Sara avslutar med att ta upp de delar av den nya
framkomlighetsstrategin som är av särskilt intresse för
rådet. Detta inkluderar Strategi för en äldrevänlig stad och
Program för tillgänglighet och delaktighet för personer
med funktionsnedsättning. Vid planering så är
funktionsnedsatta prioriterade vid kantsten och det finns
ett särskilt fokus på framkomligheten för barn, äldre och
personer med funktionsnedsättning. Staden fortsätter med
sopsaltning, markuppvärmning samt att undanröja hinder.
Detta för att skapa en gångvänlighet för att hålla alla
aktiva genom hela livet, och i Framkomlighetsstrategin så
inkluderar definitionen av en fotgängare personer i
rullstol. Målet är att bygga rätt från början och arbeta
utifrån en universell design för att maximera
framkomligheten för alla.

Frågor ställs och besvaras.

Beslut
Rådet tackar för informationen.

Rådet påpekar att tillgänglighet för personer med
funktionsnedsättning ofta glöms bort. Rådet uppskattar att
kontoret efterfrågar rådets synpunkter inför framtagandet
av stadens nya Framkomlighetsstrategi.

§ 10
Verksamhetsplan 2022 för trafiknämnden
Föredragande: Sonia Siropian

Sonia Siropian, verksamhetscontroller, kommer till rådet
för att berätta om verksamhetsplanen 2022 med fokus på
tillgänglighet.
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Sonia presenterar olika delar av verksamhetsplanen. Det
är viktigt för staden att stärka lokal trygghet och säkerhet.
Detta innebär ett större säkerhetsskyddsarbete med en
utveckling av certifierade stockholmshinder på strategiska
platser. Vidare fokusområden är att det ska vara städat
och snyggt med minskat klotter, skadedjursbekämpning
och minskad nedskräpning.

Av särskilt intresse för rådet så berättar Sonia att i arbetet
med den nya verksamhetsplanen så har inställningen varit
att städer som är tillgängliga för funktionshindrade är i
förlängningen tillgängliga för alla. Detta innebär att ta
bort hinder och anpassa stadsmiljön, genomföra
gemensamma inspektioner med socialförvaltningen samt
att allt som produceras ska vara tillgänglighetsanspassat.

Frågor ställs och besvaras.

Beslut
Rådet tackar för informationen.

Rådet beslutar att skicka med en kommentar gällande de
nya soptunnorna och offentliga toaletterna i staden som är
svåra för personer med funktionsnedsättning att använda,
rådet anser att underlaget för upphandling behöver ses
över på ett sätt där rådets synpunkter tas tillvara.

§ 11
Färdtjänst till Medborgarplatsen. Svar på
skrivelse till trafiknämnden
Föredragande: Emil Hagman

Vice ordföranden i trafiknämnden Rikard Warlenius m.fl.
(V) har ställt en skrivelse till trafiknämnden. Kontoret
avser svara på skrivelsen.

Trafikkontorets handläggare Emil Hagman kommer till
rådet för att diskutera kontorets svar. Skrivelsen från vice
ordföranden i trafiknämnden utgår från klagomål som
inkommit gällande att det ej längre är möjlighet att angöra
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Medborgarhuset på Medborgarplatsen för exempelvis
färdtjänst. Medborgarplatsen är numera skyddat från
motorfordon utifrån ett säkerhetsperspektiv.

Emil preciserar att kontorets svar tas upp med rådet först
för att sedan tas upp vid trafiknämndens sammanträde i
januari eller februari.

Emil presenterar hur angöring samt av- och påstigning nu
ser ut efter ombyggnationen av Medborgarhuset samt
förbudet för motorfordon på Medborgarplatsen. Det finns
nya platser för angöring samt lastplats på Götgatan och
Folkungagatan. Dessa platser ligger ett hundratal meter
till huvudentren, men är nära den mindre entren på
Götgatan. Trafikkontoret anser att det varit svårt och har
behövts göras undantag från riktlinjer vid planeringen av
angöringspunkter, men att den nya lösningen är
acceptabel även om den inte är perfekt.

Frågor ställs och besvaras.

Beslut
Rådet tackar för informationen.

Rådet beslutar att ha kontakt över mejlen under följande
vecka och sedan sammanställa en separat skrivning till
trafikkontoret gällande skrivelsen.

§ 12
Sammanträdestider för rådet 2022
Ett förslag tillsammanträdestider är utsänt till rådet.

Beslut
Rådet fastställer datum för sammanträden 2022 på
måndagar enligt följande:

14 februari Gamla Biblioteket
14 mars Gamla Biblioteket
25 april
23 maj
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29 augusti
19 september
17 oktober
5 december

Rådet konstaterar att trafiknämnden har fastställt datum
för höstens möte med rådet till den 17 november 2022.

§ 13
Bevakningslistan
Rådet går igenom och uppdaterar bevakningslistan.

§ 14
Övriga frågor
Rådets ledamöter Marie-Louise Wahlberg och Amir
Amirriazi lyfter statusen på färdtjänsten som de anser
fungerat dåligt de senaste månaderna. Detta har resulterat
i att rådets ledamöter har haft det svårt att ta sig till sina
möten samt blivit sittande länge efter mötena.
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